

Nützliche Links:
Useful links:

- Auswärtiges Amt/*Foreign Office*
www.auswaertiges-amt.de
- Deutscher Akademischer Austausch Dienst (DAAD)
The German Academic Exchange Service
www.daad.de
- Kooperation international
www.kooperation-international.de
- World Fact Book
<https://www.cia.gov/library/publications/the-world-factbook>
- numbeo.com

WICHTIG: Zur aktuellen Sicherheitslage weltweit informieren Sie sich bitte unbedingt auf den Seiten des Auswärtigen Amtes (oben)!

ATTENTION: *For further information about the political situation please visit the websites of the foreign office (above)!*

Vereinigte Staaten von Amerika

United States of America



Erfahrungsberichte:
experience reports:



Quellen/Sources:
www.daad.de
www.auswaertiges-amt.de
www.wikipedia.de
www.commons.wikimedia.org

Allgemeine Informationen

Hauptstadt: Washington, D.C.

Amtssprache: Englisch

Einwohnerzahl: circa 321,7 Mio. (2015)

Visum

Neben einem gültigen Reisepass ist ein Studenten-Visum notwendig, das nach Vorlage des Certificate of Eligibility erteilt wird. Das Zertifikat erhält man von der amerikanischen Gasthochschule.

ESTA Electronic System for Travel Authorization (esta.cbp.dhs.gov/esta/) reicht für deutsche Staatsbürger und für kürzere Aufenthalte in der Regel aus.

Lebenshaltungskosten (pro Monat)

Die Lebenshaltungskosten für Campus-Studierende – als Orientierung – betragen ca. 1000 US\$. Hinzu kommen die Studiengebühren.

Unterkunft

Campus-Hochschulen bieten sowohl Unterkunft wie auch Verpflegung zu Preisen zwischen 5200 US\$ und 10.000 US\$ pro Jahr an.

Hochschulsystem

Das amerikanische Hochschulsystem ist stark dezentralisiert und äußerst vielfältig. Die Institutionen unterscheiden sich nach Zielen, Organisationsstruktur, Art der study programs (akademisch/berufsorientiert) sowie nach Finanzierung (öffentliche/privat). Es gibt keine zentrale Stelle, die den Bildungsbereich kontrolliert bzw. koordiniert.

Wichtige Adressen & Telefonnummern

Allgemein Notrufnummer/Polizei/Feuerwehr: 911

Sperr-Notruf für Deutschland (SIM Karten, EC Karten, Krankenkassenkarten und Kreditkarten): +49 116116

Deutsche Botschaft in den USA
4645 Reservoir Road NW
Washington, DC 20007
(202) 298-4000

General Information

Capital: Washington, D.C.

Official language: English

Population: circa 321,7 m (2015)

Visa

Required are an up-to-date passport and a student visa that will be granted upon the submission of the Certificate of Eligibility provided by the host University.

The ESTA Electronic System for Travel Authorization (esta.cbp.dhs.gov/esta/) is for short staying and for german citizens in general sufficient.

Cost of Living (per month)

The cost of living for a student on Campus—as a guidance—is about US \$ 1000 monthly; the tuition fees are additional.

Accommodation

Campus universities provide accommodation options between US\$ 5.200 and US\$ 10.000 per annum.

Higher Education System

The US higher education system is highly decentralised and varies extensively. The institutions of the US higher education system differ as to their goals (academic/work-oriented), their organisational structure (public/private), their study programs and their financing. There is no central federal entity controlling and coordinating the higher education on the whole.

Important addresses & phone numbers

General emergency number/Police: 911

*Central blocking emergency call for Germany (credit cards etc.):
+49 116116*

*German Embassy in the USA
4645 Reservoir Road NW
Washington, DC 20007
(202) 298-4000*